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【新唐人北京時間 2019 年 11 月 24 日電】 

内モンゴル健康委は 23 日、ペスト患者

の濃厚接触者 46 名は一人も感染しておら

ず、既に観察が解除されているとした。 

官報の『平安』とする発表と同時に、中国

北方にある数百の村や荘では完全封鎖が

実施され、武装警察が駐屯、ペスト（黒死

病）の拡散を防止しているとの情報が伝

えられたが、この情報は現時点では確認

のすべがない。 

中国共産党メディアの新華社通信は 11

月 24 日、23 日 12 時までの時点で、化徳

県医院が腺ペストと確診した患者劉さん

は、左脇下疼痛は以前より軽減、全身の皮

膚粘膜出血点は無くなり、心電図にも異

常は見られず病状は平穏であると伝え

た。 

内モンゴル自治区衛生健康委員会は、

化徳県が腺ペストと確診した患者の濃厚

接触者 20 名の医学観察期間が満了し、発熱などの異常は現れなかったと発表。 これにより、確診患者の

濃厚接触者 28 名の医学観察については全員が解除された。 

政府側はそのホームページ上で再三にわたり、「平安」と報道しているが、内モンゴルの予防管理は日増

しに状況が悪化している。 内モンゴルシリンゴル盟は、ヘリを出動させて鼠を減らすことで「ペスト」拡

散を防いでいる。 

 

財新網は 22 日、内モンゴル自治

区ペスト予防管理緊急指導グルー

プが昨晩、 ペストの拡散を防ぐた

めに「モンゴルから北京へのファイ

アーウォール活動計画」を印刷発行

したという情報を発した。 

予防管理プランは、「属地管理、

級別管理」を重点に、ペストの早期

警戒、医療機構の検査及び自治区

を出る車両チェック等 3 つの予防

線を構築している。 

報道によると、シリンホト空港

では、エントランスに体温検知器

が追加設置され、一人一人の体温

測定結果を登録しており、ソニド

左旗の高速道路出入り口にも体温

検査所が設置され、車両や人間は

全て検査され、姓名・電話・出発地と目的地等の情報を記録しているとのことだ。 

このほか、家畜や野生動物あるいは野生動物の製品を輸送する車両は、農牧部門あるいは森林公安部門

に登録をせねばならず、後者は、規定に基づき現地にて処罰をすることになる。 

報道では、北方地域では今年の夏からペスト患者が出ており、ここに至ってのペスト発生は、政府側の

11月 21日、内モンゴルアラシャー盟現地にペスト検査所

を設置（アラシャー警察発表） 

図 2：11月 21日、赤峰市交通警察が病院で検温実施（赤峰警察） 



怠慢と関連があるとされている。 

大陸メディアは、19 日午後 3 時時点で、シリンゴル盟ではペストの人感染者は増えていないが、絶えず

死亡した動物からペストの陽性反応が得られているとしている。 

中央通信社は、内モンゴル、甘粛、寧夏、新疆、遼寧及び吉林など北方省区の村 300 以上がペスト拡散

防止目的で完全封鎖されており、村民は封鎖地区の出入りを禁止されており； 村落間の通信も切断され、

武装警察隊が駐屯しているとの情報を引用している。 

メディアは、「現時点ではこの情報のエビデンスを得ることができていない」と書いているが、『香港 01

（宮本注： 香港ベースの香港 01 有限公司は、元『明報』エディターの于品海によりはじめられたオンラ

インニュースメディアです）』では 一部メディアが内モンゴル第三のペスト患者が働いていたニオビウム

タンタラム鉱の現場を訪れようとした際に、一台の現地車両によってブロックされて、『防疫センター』の

ものだとする人員に「ここはペストの震源地であり、これより先は隔離されている。 中に入れることはで

きない」と言われたと報じられている。 

現在、内蒙古の多くのバス停や駅、空港、病院などでは体温測定がなされている。あるモンゴル人の友

達は微博の上に以下のメッセージを残している：「ペストはほんまに酷い状況やで。 病院の入り口を通る

人はみぃんな体温を測られてるんや！」 

 

 

ラジオ・フリー・アジア

（自由亜州電台）は、22 日、

「包頭（ボグト）から流出し

た教育部門の通知が引用掲

載され、現地の学校はすで

に政府筋からの「現地にお

ける『ペスト』の感染は非常

に厳しい状態にあり、学生

の親たちが子供を連れて放

牧地と農村に立ち入ること

を厳禁する」という政府筋

からの警告を受けている」

と報じた。 

石家庄地区でも、石家庄

市「裕華区疾控中心」が発表

したペストの通知内容があ

っという間に伝播している

が、即座に「そのような通知

を出した事実はない」と否定している。 

ウェブサイトにアップロードさ

れたこの通知には、「（石家庄）裕華

区疾控中心」となっており、「最近の

ペスト流行により、幼児を連れて村

落や放牧地で遊ぶことを厳禁し、極

力幼児をノミにかまれた恐れのあ

るイヌやネコと接触をさせぬよう

に」と記されている。 

内容からすると、上述ボグト市鉄

路小学校が出したペスト予防の通

知と似通っている。 

 

これ以外にも、メディアアドバイ

ザーが発表した写真では、内モンゴ

ルから北京への主要交通ハブとな

るウランチャブ駅でも、完全武装し

た疾病管理スタッフが旅客の体温

図 3：内モンゴルのオルドス駅では、乗客が逐一体温検査を受けてい

る（ネット写真より）） 



を測定していた。 

（11 月）12 日、北京当局が内モンゴルシリンゴル盟ソニド左旗からやってきた患者が肺ペストに感染し

たと認めて 4 日後には、さらに内モンゴル人男性 1 名が『腺ペスト』に感染していると確信した。 

2 名のペスト患者発生以来、 内モンゴルのペスト監督地点ではペストに感染している鼠 12 匹とウサギ 2

匹を発見している。連続してペストが発生していることを知って人々はかなりのパニックに陥っている。 

自称中国科学院の T と称するネット民が、「北京のペストの源は、北京生物研究所などの機構からこっそ

り拡散されたものだ。北京市の多くの病院からのフィードバックにより、ペスト患者の感染は迅速にコン

トロール不能な状態になっている。北京市市民は自家用車で市外に出ようとしても阻止される」という情

報を暴露した。 

北京宣武医院の F は、中国共産党から普通のペスト患者が送りこまれ、隔離処理しか行わず、いかなる

回復にむけての治療行為も行わず、死亡した患者はそのまま火葬にしてしまったと暴露している。この種

の方法は、SARS（2003 年に大流行し、その後は一度も患者発生なしという事件がありましたね）の時と同

様で、政府筋は何らの処置もせずに隔離してしまうのだ。 市民は我慢するしかない。 

ペストは別名「黒死病」とも呼ばれるが、「ペスト菌」により引き起こされる。 今回、確信された肺ペ

ストは、ヒトヒト間では、飛沫感染により伝播し、潜伏期は 1 日～9 日とされ、発症後に悪寒や高熱及び頭

痛、息切れが現れる。もし速やかに治療をしないと致命率は 100％に近づく。 

14 世紀の 40 年代と 50 年代にかけて、「黒死病」がヨーロッパを席巻し、欧州人口の 3 分の 1 にあたる

5000 万人が命を落としている。 

 

http://big5.zhengjian.org/node/255370 

https://www.ntdtv.com/b5/2019/11/24/a102714587.html 

 

 

Black Death! More than 300 villages closed by stationed armed police 
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Fig. 1: At Alashan, Inner Mongolia plague test points were established on November 21. (Alashan Police) 
 

[New Tang Dynasty Beijing Time, November 24, 2019] 

The Inner Mongolia Health Commission said on November 23 that 46 people who were in close contact with patients 

were not infected, and the observation period has been lifted already. At the same time as the official is reporting 

"Peace", it is reported that hundreds of villages in northern China ha have been completely blocked and armed police 

stationed to prevent the spread of the plague (Black Death). However, this information cannot be confirmed at this time. 

Communist Party’s media Xinhua reported on the 24th that, as of Nov. 23’s noon, the patient with the surname Liu 

who was diagnosed with epidemic plague in Huade County Hospital had less pain in the left armpit than before, no 

bleeding spots on the skin and mucous membranes throughout the body, no abnormalities in the electrocardiogram, and 

his condition was stable. 

The Inner Mongolia Autonomous Region Health Committee reported that 20 close contacts of confirmed bladder 

plague cases in Huade County had expired from medical observation and had no abnormalities such as fever. So far, 

28 close contacts of the diagnosed case were released from medical observation. 

Despite official is repeatedly reports "Peace", the situation in Inner Mongolia's prevention and control is becoming 

increasingly tense. Xilinger League of Inner Mongolia dispatched helicopter for the control and prevention of spreading 

“plague” by reducing the rats. 

 

Fig. 2: Chifeng city traffic police tested the temperature in the hospital. (Chifeng Police) 
 

Caixin.com revealed on the 22nd that the Inner Mongolia Autonomous Region Plague Prevention and Control 

Emergency Leadership Group yesterday issued the "Work Plan for Entering Beijing and Out of Mongolia Firewall" to 

prevent the spread of the plague. 

The prevention and control plan highlights territorial management, hierarchical management and control, and 

establishes three lines of defense such as early warning of epidemic conditions, medical institution inspections, and 

exit traffic inspections. 

It is reported that Xilinhot Airport has added a temperature measurement equipment at the entrance, and everyone's 

inspection results must be registered. At the entrances and exits of the highway(s) at Sonid Left Banner, temperature 

checkpoints are established to check all the vehicles and people where their name, phone numbers, their departure and 

destination should be registered. 

http://big5.zhengjian.org/node/255370
https://www.ntdtv.com/b5/2019/11/24/a102714587.html


In addition, vehicles that transport livestock, wild animals, or wildlife products need to report registration to the 

agriculture, animal husbandry, or forest public security department. The latter will punish who does not follow the rule 

in accordance with the procedures. 

The report said that the recent plague outbreak was related to official negligence, and severe rat outbreaks began in 

some northern areas as early as this summer. 

According to the mainland media, as of 3 pm on November 13, though no new personnel were infected with the 

plague in Xilinguole League, dead animals were continuously detected positive for plague among animals. 

The Central News Agency quoted news that more than 300 villages in northern provinces, including Inner Mongolia, 

Gansu, Ningxia, Xinjiang, Liaoning, and Jilin, were completely blocked, and villagers were not allowed to enter or exit 

to prevent the spread of plague; village communications were also cut off and armed police were stationed. 

The report stated that this information could not be confirmed so far, however, Hong Kong 01 stated that when some 

media tried to go to the site of a niobium tantalum mine where the third plague patient in Inner Mongolia was working, 

a local vehicle blocked them, and the staff in the vehicle who claimed he is from the epidemic prevention station told 

them, "This is the epidemic source. The front has been quarantined and cannot be entered." 

At present, bus stations, train stations, airports, and hospitals in many parts of Inner Mongolia are checking the body 

temperature. A netizen from Inner Mongolia commented on Weibo: "The plague should really be serious. At the 

entrance to the hospital, you must be checked your body temperature!" 

 

Fig. 3: Passengers are checked their temperature one by one at the railway station in Ordos, Inner Mongolia. (Internet 

picture) 
Radio Free Asia reported on November 22, that a notification from the education department out of Baotou showed 

that local schools have received official warnings that the local "plague" epidemic is serious and that students’ parent(s) 

is strictly prohibited from taking their children to pastoral areas and rural areas. 

The Shijiazhuang community also circulated a plague notice issued by the "Yuhua District Disease Control Center" 

in Shijiazhuang City. The news spread quickly, but the hospital has urgently denied that the notice had never been 

issued. 

The notice uploaded by the website is “(Shijiazhuang) Yuhua District Disease Control Center”, and it says “Due to 

the recent epidemic of plague infectious diseases, it is strictly forbidden to take young children to visit villages or 

pastoral areas. Try not to let young children come into contact with animals such as cats, dogs that may have been bitten 

by fleas ...” 

In terms of content, it is quite similar to the plague prevention notice issued by the Baotou Railway Primary School. 

According to pictures released by senior media advisor, there are also fully armed disease control personnel who are 

checking temperature of passengers at the UlanQab City Railway station which is the hub from Inner Mongolia to 

Beijing. 

Beijing authorities confirmed on November 12 that two patients from Sonid Left Banner of Xilinguole League in 

Inner Mongolia had been affected with pneumonic plague, and 4 days later, another Inner Mongolian man was 

diagnosed with " bubonic plague". 

Since the two plague outbreaks, 12 plague rats and 2 rabbits have been detected at various plague surveillance stations 

in Inner Mongolia. The outbreaks have caused considerable panic. 

Some netizens who claimed to be the Chinese Academy of Sciences broke the news that the Beijing plague originated 

from the leakage and spread of institutions such as the Beijing Institute of Biology. According to feedback from several 

hospitals in Beijing, plague patients have spread rapidly out of control. Beijing residents have reported that private cars 

have been blocked from leaving the city. 

It was disclosed by Beijing Xuanwu Hospital’s Mr. F that ordinary plague patients sent to the hospital by the 

Communist Party of China were treated only in quarantine, without any restorative treatment, and the dead had been 

transported directly to incineration. This approach is the same as that for treating patients with SARS that year, the 

government only performed absolute isolation without any treatment. People can only endure it. 

Plague, also known as "black death," is caused by "bacillus pestis". The confirmed pneumonic plague can be 

transmitted from person to person through air droplets, with an incubation period of 1 to 9 days. After the onset, chills, 

high fever, and shortness of breath can occur. If not treated in time, the mortality rate is close to 100%. 

In the 1440s and 1950s, the "Black Death" epidemic swept across Europe, killing one-third of the European 

population, with a total of more than 50 million people. 
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黑死病鬧大？ 傳 300 餘村落被封 武警駐守 
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図 1: 11月 21日，內蒙古阿拉善當地設立鼠疫檢查站。（阿拉善警方發布） 

內蒙衛健委 23 日稱 46 名與肺鼠疫患者密切接觸者無人感染，已解除觀察期。在官方報「平安」的同時，

傳出中國北方數百個村莊被完全封鎖，由武警駐守，以防鼠疫（黑死病）擴散。但此消息目前無法證實。 

中共黨媒新華社 24日報導稱，截至 23日中午 12時，化德縣醫院確診患上腺鼠疫的劉姓病人，左腋下疼痛

較前減輕，全身皮膚黏膜沒有出血點，心電圖未見異常，病情平穩。 

內蒙古自治區衛生健康委則通報，化德縣確診腺鼠疫病例的 20名密切接觸者醫學觀察期滿，沒有發燒等異

常表現。至此確診病例的 28名密切接觸者全部解除醫學觀察。 

儘管官方一再報「平安」，內蒙的防控形勢卻日漸緊張。內蒙錫林格勒盟出動直昇機滅鼠以防「鼠疫」擴散。 

 

図 2： 11月 21日，赤峰市交警在醫院檢測體溫。（赤峰警方） 

財新網 22日披露，內蒙古自治區鼠疫防控應急領導小組昨天印發「進京出蒙防火牆工作方案」以防鼠疫疫

情擴散。 

防控方案突出屬地管理、分級管控，建立疫情預警、醫療機構排查及出境交通檢查等 3道防線。 

報導稱，錫林浩特機場在入口處加設體溫測量，每個人的檢查結果都要登記。出入蘇尼特左旗的高速公路

也設置了體溫檢查點，所有來往車輛人員都需檢測，並登記姓名、電話、出發地和目的地等資訊。 

此外，運送牲畜、野生動物或野生動物製品的車輛需向農牧或森林公安部門通報登記，後者按照規程前往

處置。 

報導稱，近來傳出的鼠疫疫情與官方疏失有關，北方一些地區早在今年夏天就開始出現嚴重鼠患。 

陸媒稱，截至 19日下午 3時，錫林郭勒盟雖無新增人員感染鼠疫，但不斷有死亡動物被檢出動物間鼠疫陽

性反應。 

中央社引述消息說，內蒙、甘肅、寧夏、新疆、遼寧和吉林等北方省區 300 多個村裝被完全封鎖，村民不

許進出，以防鼠疫擴散；村莊通訊也遭切斷，並有武警駐守。 

報導稱，這項消息目前為止無法獲得證實，但香港 01稱，有媒體試圖前往內蒙第 3名鼠疫患者工作的鈮鉭

礦現場時，被一輛當地車輛擋住去路，車內自稱來自防疫站的工作人員告知，「這裡就是疫源地了，前面已經

被隔離了，不能進去了」。 

目前，內蒙多地的車站、火車站、機場、醫院都在檢查體溫。有內蒙網友在微博上留言：「鼠疫真的應該嚴

重了，醫院入口只要過人必須得量體溫！」 

 

図 3：在內蒙古鄂爾多斯市火車站，乘客逐個測體溫。（網路圖片） 

自由亞洲 22日報導稱，從包頭流出的教育部門的通知顯示，當地學校已接到官方警告，稱目前當地「鼠疫」

傳染病嚴重，嚴禁學生家長帶孩子去牧區和農村。 

石家莊社區也傳出一份落款是石家莊市「裕華區疾控中心」發布的鼠疫通知，消息迅速傳播，但該單位緊

急否認，稱從未發布通知。 

網上傳的這份通知，落款是「（石家莊）裕華區疾控中心」，稱「由於近期鼠疫傳染病流行，嚴禁帶幼兒到村

子或者去牧區遊玩，儘量不要讓幼兒接觸貓貓狗狗等有可能被跳蚤叮咬過的動物…..」 

從內容來看，同上述包頭鐵路小學發出的防範鼠疫通知頗為相似。 

 

図 4：石家莊現「鼠疫通知」和包頭鐵路小學發出的防範鼠疫通知頗為相似。（網絡截圖） 

另據資深媒體人發布的圖片顯示，作為內蒙前往北京主要交通樞紐烏蘭察布市火車站，也有全副武裝的疾

控人員檢測旅客的體溫。 

北京當局於 12日證實，兩名來自內蒙古錫林郭勒盟蘇尼特左旗的病人患上肺鼠疫後，4日後再確診另一名

內蒙男子患「腺鼠疫」。 

2宗鼠疫疫情發生以來，內蒙古各鼠疫監測點共檢出疫鼠 12隻、疫兔 2隻。接連傳出的疫情引起相當恐慌。 

有自稱是中科院 T 的網友爆料，北京鼠疫源於北京生物研究所等機構泄露擴散。據北京多家醫院反饋，鼠

疫患者傳染已呈現快速擴散失控狀態。已有北京市民反映私家車出城遭阻攔。 

有北京宣武醫院 F 披露，中共送入醫院普通鼠疫患者只做隔離處理，不進行任何恢復性治療，已有死者被

運走直接焚化。這種做法與當年處理非典型肺炎患者一樣，官方只做絕對隔離，不做任何治療。百姓只能硬

扛。 

鼠疫又稱「黑死病」，由「鼠疫桿菌」引發。此次確診的肺鼠疫，能在人與人之間通過空氣飛沫傳播，潛伏

期為 1到 9天，發病後出現畏寒高熱和頭痛氣短，如未及時治療，病死率接近 100%。 

十四世紀四五十年代，「黑死病」大瘟疫席捲整個歐洲，導致歐洲人口三分之一喪命，總數超過 5000萬人。 
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